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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-06-15 

Tid:  Torsdag den 15 juni, klockan 09:00 – 18:01. Paus klockan 

10:05 – 10:25, 11:40 – 13:15, 14:57 – 15:10, 16:32 – 16:45 

och 17:44 – 17:50. 

Plats: 
 

 Abbotsalen, Rydals konferenscenter, Rydal 

Beslutande:  (S) Pauli Kuitunen 

 (S) Peter Landgren 

 (S) AnnSofi Tureson 

 (S) Ulf Dahlberg 

 (S) Helen Eriksson 

 (S) Håkan Andersson 

 (S) Helena Johansson, klockan 09:00-17:16, §§ 101-118 

 (S) Anders Rehbinder tjänstgör för Helena Johansson, klockan 

17:17-18:01, §§ 119-120 

 (S) Yasin Abbes, klockan 09:00-15:55, §§ 101-118 (delar av § 

118) 

 (S) Fredrik Tureson tjänstgör för Yasin Abbes, klockan 15:56-

18:01, §§ 118-120 (delar av § 118) 

 (S) Ann Christin Asp tjänstgör för Bo Petersson, klockan 09:00-

14:58, §§ 101-118 (delar av § 118) 

 (S) Lajla Söderberg tjänstgör för Bo Petersson, klockan 14:59-

18:01, §§ 118-120 (delar av § 118) 

 (S) Tuula Vähäniemi 

 (S) Anita Lomander 

 (S) Efkan Üstündag 

 (S) Birgitta Andersson 

 (S) Agneta Rodén, klockan 09:00-11:42, §§ 101-118 (delar av § 

118)  

 (S) Daria Cosevaia Johnsson tjänstgör för Agneta Rodén, klockan 

11:43-18:01, §§ 118-120 (delar av § 118) 

 (S) Tuula Vähäniemi 

 (S) Petra Vogel 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (C) Ulla-Maj Persson 

 (C) Leif Sternfeldt 

 (C) Eva-Karin Torhem Arnell 

 (C) Gisella Olsson 

 (C) Stefan Brunander 
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 (V) Karin Jageby 

 (V) Arthur Thiry 

 (V) Beatrix Wiberg 

 (V) Madeleine Nielsen tjänstgör för Freddy Jensen, klockan 09:00-

14:58, §§ 101-118 (delar av § 118) 

 (V) Johan Tengros tjänstgör för Freddy Jensen, klockan 14:59-

18:01, §§ 118-120 (delar av § 118) 

 (MP) Lo Göthberg Larsson 

 (L) Maria Aronsson Dahl 

 (M) Tomas Ekberg 

 (M) Tomas Johansson 

 (M) Pär-Erik Johansson 

 (M) Carl Ljungström tjänstgör för Elise Benjaminsson, klockan 

09:00-10:28, §§ 101-117  

 (M) Elise Benjaminsson, klockan 10:29-18:01, §§ 118-120 

 (M) Rolf Skarin 

 (M) Hampus Lepp tjänstgör för Ann Iberius Orrvik 

 (M) Magnus Lilliecrona 

 (M) Peter Branshøj 

 (M) Anders Lilliestam tjänstgör för Ylva Höglund 

 (M) Carl Ljungström tjänstgör för Kerstin Weimman Lindén, 

klockan 10:29-18:01, §§ 118-120  

 (SD) Glenn Glansin 

 (SD) Sara Lindwall 

 (SD) Mikael Ljunggren 

 (SD) Roger Lundstedt 

 (SD) Bo Kindström 

 (SD) Peter Flink 

 (SD) Yvonne Kindström 

 (SD) Siv Scarborough 

 (SD) Kathrin Larsson, klockan 09:00-13:49, §§ 101-118 (delar av § 

118)  

 (SD) Thomas Gunnarsson tjänstgör för Kathrin Larsson, klockan 

13:50-18:01, §§ 118-120 (delar av § 118) 

 (SD) Lucas Lindwall tjänstgör för Ulf Gustavsson 

 (KD) Martin Andersson 
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 (KD) Lars-Inge Andersson 

 (KD) Ailen Andersson tjänstgör för Per-Olof Hermansson 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(S) Anders Rehbinder, klockan 09:00-17:16, §§ 101-118 

(S) Anja Andreasson 

(S) Fredrik Tureson, klockan 09:09-15:55, §§ 104-118 (delar av § 

118) 

(S) Daria Cosevaia Johnsson, klockan 09:00-11:42, §§ 101-118 

(delar av § 118) 

(S) Lajla Söderberg, klockan 09:00-14:58, §§ 101-118 (delar av § 

118) 

(C) Anders Andersson 

(L) Niklas Herneryd 

(L) Niclas Svedberg, klockan 13:47-18:01 §§ 118-120 (delar av § 

118) 

(MP) Lars-Olof Sandberg 

(V) Johan Tengros, klockan 09:08-14:58, §§ 103-118 (delar av § 

118) 

(SD) Thomas Gunnarsson, klockan 09:00-13:49, §§ 101-118 (delar 

av § 118) 

(SD) David Strömgård 

(SD) Adrian Mohan 

  

 Tjänstepersoner 

 Lillemor Berglund 

Andreasson 

Kommundirektör §§ 101-120 

 Karin Hydén Biträdande 

kommundirektör 

§§ 101-120 

 Anna Brogren Nämndsekreterare §§ 101-120 

 Erika Hurtig Kanslichef §§ 101-120 

 Totte Staxäng HR-chef  

 Malin Bexell Chef för 

samhällsbyggnadsfö

rvaltningen 

 

 Rasmus Torngard  Chef för kultur- och 

fritidsförvaltningen 

 

 Marja-Lena Uitto Adolfsson Chef för teknik- och 

serviceförvaltningen 

 

 Kristian Johansson samt 

ekonomer och 

Ekonomichef  
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verksamhetscontroller från 

ekonomienheten 

    

 Övriga   

 Anna-Lena Gunnarson (C) Ordförande i 

socialnämnden 

§§ 118-120 

 Pelle Pellby (S) Ordförande i bygg- 

och miljönämnden 

§§ 118-120 

 

 

 

Utses att justera: Ulf Dahlberg (S) och Glenn Glansin (SD) med Peter Branshøj (M) som 

ersättare 

Justeringens plats och tid: Kommunstyrelsens förvaltning, 27 juni 2023 klockan 16.00 

 

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 101-120 

Anna Brogren 

Ordförande 

Eva-Karin Torhem Arnell (C) 

Justerande 

Ulf Dahlberg (S) 

Justerande 

Glenn Glansin (SD) 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 

2023-06-15, §§ 101-120 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-06-28 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-07-20 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Underskrift 

 ______________________  

Anna Brogren 
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Innehållsförteckning   

Fastställande av ärendelistan § 101 

Redovisning av meddelanden § 102 

Anmälan av nya medborgarförslag § 103 

Svar på motion om köp och rivning av Kinna hotell § 104 

Tolkförmedling Väst - årsredovisning 2022 § 105 

Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund - årsredovisning 2022 § 106 

Beslut om tecknande av genomförandeavtal för vägplan förbifart Skene § 107 

Revidering av reglemente för bygg- och miljönämnden § 108 

Översyn av program för uppföljning och insyn av verksamheter som utförs av 

privata utförare 

§ 109 

Redovisning av obesvarade motioner, avseende juni 2023 § 110 

Redovisning av nämndernas beslutade medborgarförslag, avseende juni 2023 § 111 

Redovisning av nämndernas obesvarade medborgarförslag, avseende juni 2023 § 112 

Sammanträdesplan 2024 för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen 

och kommunfullmäktige 

§ 113 

Översyn valdistrikt inför valet 2024 § 114 

Val av revisor till Sjuhärads samordningsförbund § 115 

Budget 2023 för kommunkoncernen efter revidering av respektive bolagsstyrelse § 116 

Aprilrapport 2023 Marks kommun § 117 

Budgetdebatt § 118 

Taxor och avgifter 2024 § 119 

Budget 2024-2027 för Marks kommun och utdebitering 2024 § 120 
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Omröstningslista § 119, Taxor och avgifter 2024 vad gäller Lars-Inge Anderssons 

(KD) tilläggsförslag om att boende och externa gäster ska betala samma 

bruttobelopp för samma service 

Ja-röst för att avslå Lars-Inge Anderssons (KD) förslag  

Nej-röst för att bifalla Lars-Inge Anderssons (KD) förslag 

11 Lena Ferm Hansson (C)  Ja 

12 Ulla-Maj Persson (C)  Ja 

13 Leif Sternfeldt (C)  Ja 

14 Eva-Karin Torhem Arnell (C) Ja 

15 Gisella Olsson (C)  Ja 

16 Stefan Brunander (C)  Ja 

17 Maria Aronsson Dahl (L)  Ja 

21 Pauli Kuitunen (S)  Ja 

22 Peter Landgren (S)  Ja  

23 AnnSofi Tureson (S)  Ja 

25 Ulf Dahlberg (S)  Ja 

27 Håkan Andersson (S)  Ja 

31 Efkan Üstündag (S)  Ja 

32 Birgitta Andersson (S)  Ja 

34 Karin Jageby (V)  Ja 

35 Arthur Thiry (V)  Ja 

36 Beatrix Wiberg (V)  Ja 

38 Lo Göthberg Larsson (MP) Ja 

51 Petra Vogel (S)  Ja 

214 Fredrik Tureson (S)  Ja 

215 Daria Cosevaia Johnsson (S) Ja 

216 Lajla Söderberg (S)  Ja 

218 Anders Rehbinder (S)  Ja 

222 Johan Tengros (V)  Ja 

1 Tomas Ekberg (M)  Nej 

2 Tomas Johansson (M)  Nej 

4 Pär-Erik Johansson (M)  Nej 

5 Elise Benjaminsson (M)  Nej 

6 Rolf Skarin (M)  Nej 

8 Magnus Lilliecrona (M)  Nej 

9 Peter Branshøj (M)  Nej 

20 Lars-Inge Andersson (KD) Nej 

30 Anita Lomander (S)  Nej 

39 Glenn Glansin (SD)  Nej 

40 Sara Lindwall (SD)  Nej 

41 Mikael Ljunggren (SD)  Nej 
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43 Roger Lundstedt (SD)  Nej 

44 Bo Kindström (SD)  Nej 

45 Peter Flink (SD)  Nej 

46 Yvonne Kindström (SD)  Nej 

48 Siv Scarborough (SD)  Nej 

50 Martin Andersson (KD)  Nej 

201 Hampus Lepp (M)  Nej 

203 Carl Ljungström (M)  Nej 

205 Anders Lilliestam (M)  Nej 

211 Ailen Andersson (KD)  Nej 

225 Lucas Lindvall (SD)  Nej 

226 Thomas Gunnarsson (SD)  Nej 

26 Helen Eriksson (S)  Avstår 

47 Tuula Vähäniemi (S)  Avstår 
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Omröstningslista § 120, Budget 2024-2027 för Marks kommun och utdebitering 

2024 vad gäller Lars-Inge Anderssons (KD) förslag om sänkning av skattesats till 

21,21% 

Ja-röst för bifall till förslag om oförändrad skattesats om 21,51% 

Nej-röst för bifall till Lars-Inge Anderssons (KD) förslag om sänkning av skattesats 

till 21,21% 

 

1 Tomas Ekberg (M)  Ja 

2 Tomas Johansson (M)  Ja 

4 Pär-Erik Johansson (M)  Ja 

5 Elise Benjaminsson (M)  Ja 

6 Rolf Skarin (M)  Ja 

8 Magnus Lilliecrona (M)  Ja 

9 Peter Branshøj (M)  Ja 

11 Lena Ferm Hansson (C)  Ja 

12 Ulla-Maj Persson (C)  Ja 

13 Leif Sternfeldt (C)  Ja 

14 Eva-Karin Torhem Arnell (C) Ja 

15 Gisella Olsson (C)  Ja 

16 Stefan Brunander (C)  Ja 

17 Maria Aronsson Dahl (L)  Ja 

21 Pauli Kuitunen (S)  Ja 

22 Peter Landgren (S)  Ja 

23 AnnSofi Tureson (S)  Ja 

25 Ulf Dahlberg (S)  Ja 

26 Helen Eriksson (S)  Ja 

27 Håkan Andersson (S)  Ja 

30 Anita Lomander (S)  Ja 

31 Efkan Üstündag (S)  Ja 

32 Birgitta Andersson (S)  Ja 

34 Karin Jageby (V)  Ja 

35 Arthur Thiry (V)  Ja 

36 Beatrix Wiberg (V)  Ja 

38 Lo Göthberg Larsson (MP) Ja 

39 Glenn Glansin (SD)  Ja 

40 Sara Lindwall (SD)  Ja 

41 Mikael Ljunggren (SD)  Ja 

43 Roger Lundstedt (SD)  Ja 

44 Bo Kindström (SD)  Ja 

45 Peter Flink (SD)  Ja 

46 Yvonne Kindström (SD)  Ja 

47 Tuula Vähäniemi (S)  Ja 
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48 Siv Scarborough (SD)  Ja 

51 Petra Vogel (S)  Ja 

201 Hampus Lepp (M)  Ja 

203 Carl Ljungström (M)  Ja 

205 Anders Lilliestam (M)  Ja 

214 Fredrik Tureson (S)  Ja 

215 Daria Cosevaia Johnsson (S) Ja 

216 Lajla Söderberg (S)  Ja 

218 Anders Rehbinder (S)  Ja 

222 Johan Tengros (V)  Ja 

225 Lucas Lindvall (SD)  Ja 

226 Thomas Gunnarsson (SD)  Ja 

20 Lars-Inge Andersson (KD) Nej 

50 Martin Andersson (KD)  Nej 

211 Ailen Andersson (KD)  Nej 
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Omröstningslista § 120, Budget 2024-2027 för Marks kommun och utdebitering 

2024 vad gäller Bästa Marks budgetförslag med tilläggsförslag från Lena Ferm 

Hansson (C) mot budgetförslag från Moderaterna och Sverigedemokraterna 

Ja-röst för bifall till Bästa Marks förslag med tilläggsförslag från Lena Ferm Hansson 

(C) 

 

Nej-röst för bifall till budgetförslag från Moderaterna och Sverigedemokraterna 

 

11 Lena Ferm Hansson (C)  Ja 

12 Ulla-Maj Persson (C)  Ja 

13 Leif Sternfeldt (C)  Ja 

14 Eva-Karin Torhem Arnell (C) Ja 

15 Gisella Olsson (C)  Ja 

16 Stefan Brunander (C)  Ja 

17 Maria Aronsson Dahl (L)  Ja 

21 Pauli Kuitunen (S)  Ja 

22 Peter Landgren (S)  Ja 

23 AnnSofi Tureson (S)  Ja 

25 Ulf Dahlberg (S)  Ja 

26 Helen Eriksson (S)  Ja 

27 Håkan Andersson (S)  Ja 

30 Anita Lomander (S)  Ja 

31 Efkan Üstündag (S)  Ja 

32 Birgitta Andersson (S)  Ja 

34 Karin Jageby (V)  Ja 

35 Arthur Thiry (V)  Ja 

36 Beatrix Wiberg (V)  Ja 

38 Lo Göthberg Larsson (MP) Ja 

47 Tuula Vähäniemi (S)  Ja 

51 Petra Vogel (S)  Ja 

214 Fredrik Tureson (S)  Ja 

215 Daria Cosevaia Johnsson (S) Ja 

216 Lajla Söderberg (S)  Ja 

218 Anders Rehbinder (S)  Ja 

222 Johan Tengros (V)  Ja 

1 Tomas Ekberg (M)  Nej 

2 Tomas Johansson (M)  Nej 

4 Pär-Erik Johansson (M)  Nej 

5 Elise Benjaminsson (M)  Nej 

6 Rolf Skarin (M)  Nej 

8 Magnus Lilliecrona (M)  Nej 

9 Peter Branshøj (M)  Nej 
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39 Glenn Glansin (SD)  Nej 

40 Sara Lindwall (SD)  Nej 

41 Mikael Ljunggren (SD)  Nej 

43 Roger Lundstedt (SD)  Nej 

44 Bo Kindström (SD)  Nej 

45 Peter Flink (SD)  Nej 

46 Yvonne Kindström (SD)  Nej 

48 Siv Scarborough (SD)  Nej 

201 Hampus Lepp (M)  Nej 

203 Carl Ljungström (M)  Nej 

205 Anders Lilliestam (M)  Nej 

225 Lucas Lindvall (SD)  Nej 

226 Thomas Gunnarsson (SD)  Nej 

20 Lars-Inge Andersson (KD) Avstår 

50 Martin Andersson (KD)  Avstår 

211 Ailen Andersson (KD)  Avstår 
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§ 101/2023    

Fastställande av ärendelistan 

Kommunfullmäktiges beslut 

I ärende 4. Redovisning av meddelanden läggs följande handlingar till i ärendet: KS 

§ 79/2023 Översyn av riktlinje för idéburet offentligt partnerskap. 

I ärende 6. Anmälan av nya medborgarförslag läggs följande handlingar till i 

ärendet: Medborgarförslag om att efterskänka anslutningsavgift för toalettbord och 

Medborgarförslag om hundrastgård i Fritsla. 

Följande ärenden tas bort från ärendelistan:  

5. Information om remiss av nya motioner 

7. Inkomna enkla frågor 

8. Inkomna interpellationer 

 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande ändringar av ärendelistan: 

I ärende 4. Redovisning av meddelanden läggs följande handlingar till i ärendet: KS 

§ 79/2023 Översyn av riktlinje för idéburet offentligt partnerskap. 

I ärende 6. Anmälan av nya medborgarförslag läggs följande handlingar till i 

ärendet: Medborgarförslag om att efterskänka anslutningsavgift för toalettbord och 

Medborgarförslag om hundrastgård i Fritsla. 

Följande ärenden tas bort från ärendelistan:  

5. Information om remiss av nya motioner 

7. Inkomna enkla frågor 

8. Inkomna interpellationer 

 

Förslagen antas. 

__________________ 
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§ 102/2023 

Redovisning av meddelanden 

Kommunfullmäktiges beslut 

Redovisning av meddelanden noteras. 

A) Efterträdarval ersättare KF (S) 

B) Efterträdarval ledamot och ersättare KF (S) 

C1) Årsredovisning 2022 Mediapoolen Västra Götaland AB 

C2) Revisionsberättelse 2022 Mediapoolen Västra Götaland AB 

C3) Granskningsrapport 2022 Mediapoolen Västra Götaland AB 

D) KS § 79/2023 Översyn av riktlinje för idéburet offentligt partnerskap (IOP) 

 

__________________   
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§ 103/2023   Dnr: 2022-10  

Anmälan av nya medborgarförslag 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

KS 2023-10-53 

Medborgarförslag om att efterskänka anslutningsavgift för toalettbod vid Viljans 

park i Fritsla överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och 

beslut. 

 

KS 2023-10-57 

Medborgarförslag om hundrastgård i Fritsla överlämnas till teknik- och 

servicenämnden för handläggning och beslut. 

 
Beslut som nämnd fattar i överlämnade medborgarförslag ska 
återrapporteras på kommunfullmäktiges ordinarie sammanträde i juni eller 
december. 
 
Det åligger den nämnd som fått medborgarförslag överlämnat till sig att 
vid behov höra berörda parter i ärendet. 
 

Ärendet 

Enligt 38 § i kommunfullmäktiges arbetsordning ska på varje ordinarie 

sammanträde med fullmäktige redovisas de motioner och medborgarförslag som 

kommit in efter det närmast föregående ordinarie sammanträdet samt de beslut om 

remiss som har fattats. 

 

Fullmäktige ska enligt 5 kap. 22 § kommunallagen besluta i ärenden som har 

väckts genom medborgarförslag men får överlåta till kommunstyrelsen eller annan 

nämnd att besluta, utom i ärenden som är fullmäktiges uppgifter enligt 5 kap. 1 § 

kommunallagen 

 

Dagens sammanträde 

Ordföranden föreslår följande: 

KS 2023-10-53 

Medborgarförslag om att efterskänka anslutningsavgift för toalettbod vid Viljans 

park i Fritsla   

Förslag: överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut 

 

KS 2023-10-57 

Medborgarförslag om hundrastgård i Fritsla 

Förslag: överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut  
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Beslut som nämnd fattar i överlämnade medborgarförslag ska 
återrapporteras på kommunfullmäktiges ordinarie sammanträde i juni eller 
december. 
 
Det åligger den nämnd som fått medborgarförslag överlämnat till sig att 
vid behov höra berörda parter i ärendet. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslagen kan antas och finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Teknik- och servicenämnden 

Kommunstyrelsen 

___________________ 
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§ 104/2023   Dnr: KS 2022–648 

Svar på motion om köp och rivning av Kinna hotell 

Kommunfullmäktiges beslut 

Med anledning av att en överenskommelse om överlåtelse av fastigheten inte varit 

möjlig att nå finns inte behov av att påbörja en förstudie gällande nybyggnad av 

kontorsfastighet som ersättning för Kinna hotell.  

Motionen om köp och rivning av Kinna hotell avslås. 

Ärendet 

Den 20:e december 2022 inkom en motion från Maria Aronsson Dahl (L) om att 

inleda förhandlingar med nuvarande ägare av hotellet i Kinna samt att förstudie 

görs om nybyggnad av kontorsfastighet som ersättning av Kinna hotell. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 28 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 107. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 75, där följande 

föreslås:  

Med anledning av att en överenskommelse om överlåtelse av fastigheten inte varit 

möjlig att nå finns inte behov av att påbörja en förstudie gällande nybyggnad av 

kontorsfastighet som ersättning för Kinna hotell.  

Motionen om köp och rivning av Kinna hotell avslås. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 

Motionärerna  

___________________ 
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§ 105/2023   Dnr: KS 2023-194 

Tolkförmedling Väst - årsredovisning 2022 

Kommunfullmäktiges beslut 

Årsredovisning 2022 för Tolkförmedling Väst godkänns.  

Direktionen och dess ledamöter i Tolkförmedling Väst beviljas ansvarsfrihet för år 

2022 

Ärendet 

Direktionen för Tolkförmedling Väst beslutade 31 mars 2023 att godkänna 

årsredovisning för 2022. Enligt förbundsordningen ska årsredovisningen sedan 

översändas till medlemskommunerna för godkännande i kommunfullmäktige där 

även prövning av ansvarsfrihet för direktionens ledamöter ska behandlas. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 maj 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 31 maj 2023, § 148. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 14 juni 2023, § 106 där följande 

föreslås: 

Årsredovisning 2022 för Tolkförmedling Väst godkänns.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Kommunfullmäktiges presidium har berett frågan om beviljande av ansvarsfrihet 

och föreslår att bevilja direktionen och dess ledamöter i Tolkförmedling Väst 

ansvarsfrihet för år 2022. 

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta presidiets förslag, och finner 

att så sker. 

 

Beslut skickas till 

Tolkförmedling Väst, kansli@tolkformedlingvast.se 

__________________ 

mailto:kansli@tolkformedlingvast.se
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§ 106/2023   Dnr: KS 2023-225 

Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund - årsredovisning 

2022 

Kommunfullmäktiges beslut 

Årsredovisning 2022 för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund godkänns. 

Direktionen och dess ledamöter i Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund 

beviljas ansvarsfrihet för år 2022. 

Ärendet 

Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund beslutade 3 mars 2023 

att godkänna årsredovisning för 2022. Enligt förbundsordningen ska 

årsredovisningen sedan översändas till medlemskommunerna för godkännande i 

kommunfullmäktige där även prövning av ansvarsfrihet för direktionens ledamöter 

ska behandlas. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 9 maj 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 31 maj 2023, § 149. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 14 juni 2023, § 107 där följande 

föreslås:  

Årsredovisning 2022 för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Kommunfullmäktiges presidium har berett frågan om beviljande av ansvarsfrihet 

och föreslår att bevilja direktionen och dess ledamöter i Boråsregionen Sjuhärads 

kommunalförbund ansvarsfrihet för år 2022. 

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta presidiets förslag, och finner 

att så sker. 

Beslut skickas till 

Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund info@borasregionen.se 

__________________ 

mailto:info@borasregionen.se
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§ 107/2023   Dnr: KS 2021–20 047 

Beslut om tecknande av genomförandeavtal för vägplan 

förbifart Skene 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige ställer sig bakom förslaget till genomförandeavtal gällande 

förbifart Skene.  

Kommunstyrelsen ges rätt att teckna detta genomförandeavtal. 

Utgiften för att ta fram vägplan aktiveras och kostnadsförs över 25 år, budget för 

att möta kostnaden hanteras i budgetprocessen för 2024–2027. 

Reservation  

Ledamöternas reservation finns under beslutsgång. 

Ärendet 

Under hösten och vintern 2020/2021 arbetade Marks kommun aktivt med, att i 

kommande regional plan få med såväl flera delsträckor för utbyggnad av väg 156 

som Förbifart Skene. För att utnyttja det planeringsfönster som var öppet för 

förbifarten och säkerställa dess genomförande bedöms Marks kommun behöva 

medfinansiera denna.  

Som ett första steg behövdes en avsiktsförklaring tecknas mellan Marks Kommun, 

Trafikverket och Västra Götalandsregionen om medfinansiering av förbifarten.  

Kommunfullmäktige har vid sammanträdet den 4 mars 2021 fattat beslut om 

kommunens avsikt att medfinansiera förbifart Skene inom kostnadsramen 180-340 

miljoner kronor samt att det ska tecknas en avsiktsförklaring med Trafikverket om 

detta, § 14/2021. I beslutet gavs kommunstyrelsen rätt att teckna 

avsiktsförklaring. 

I avsiktsförklaringen framgår Marks kommuns avsikt att medfinansiera förbifarten 

inom det kostnadsspann om 180–340 miljoner kronor som anges som grov 

kostnadsindikation i Trafikverkets åtgärdsvalsstudie (ÅVS) för 156. 

Det framgår även att avsikten är att Trafikverket blir väghållare för den nya 

sträckningen och att den befintliga sträckningen genom Skene överförs till Marks 

kommun som då blir väghållare när förbifarten tas i bruk. Kostnadsansvar för 

framtida förvaltning, drift och underhåll följer med väghållaransvaret. 

Parterna är tillsammans medvetna om att ett genomförande av åtgärderna i denna 

avsiktsförklaring är beroende av flera tillstånd och andra beslut i frågor beträffande 

åtgärdsplaner, detaljplaner, väg- och järnvägsplaner med mera. Detta kan avse 
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sträckningar, projektets innehåll och utförande, hänsyn och skyddsåtgärder och 

liknande. 

Parterna är införstådda med att ändringar i överenskommelsen, liksom ytterligare 

överläggningar, angående innehållet i densamma därför kan bli nödvändiga. 

Eventuella ändringar och tillägg ska vara skriftliga och på nytt beslutas och 

undertecknas av parterna. 

Parterna är överens om att gå vidare stegvis allt eftersom ökad kunskap om 

projektets innehåll, utförande och eventuella revideringar av kostnadsbedömningar 

erhålls.   

Nu kan steg två i denna process tas, då Trafikverket tagit fram ett förslag till 

genomförandeavtal för vägplan.  

Syftet med detta avtal är att reglera respektive parts åtagande och finansiella 

ansvar för vägplanen. Avtalet avser planläggning, vilket innefattar framtagande av 

vägplan, för alternativ B förbifart Skene.  

Ekonomiska konsekvenser 

Tidigare har en avsiktsförklaring tecknats vilket inte inneburit något ekonomiskt 

åtagande för Marks kommun.  

Ett tecknande av medfinansieringsavtal innebär ett ekonomiskt åtagande för Marks 

kommun. Då bidraget som kommunen förväntas ge till Trafikverket är större än vad 

som kan hanteras i årets resultat bör medfinansieringen tas upp som en tillgång i 

balansräkningen som benämns ”Bidrag till infrastruktur”. Tillgången löses upp med 

lika delar över 25 år, som är maximal tid för upplösning, vilket innebär att 

kostnaden hamnar i resultatet 25 år framöver. På skuldsidan i balansräkningen görs 

en avsättning motsvarande beloppet som ska utbetalas. 

I projekt som Förbifart Skene, med långa löptider, är det brukligt att nya aktuella 

kalkylår successivt används för att bestämma prisnivå i takt med att nya 

kostnadsbedömningar kommer fram i de olika processtegen. För att kunna värdera 

uppdaterade bedömningar av projektets kostnad gentemot tidigare bedömningar 

kommer därför alltid hänsyn till index behöva tas. 

Genomförandeavtalet för vägplanen har uppskattats till en kostnad på 33 miljoner 

kronor, vilket skulle falla ut löpande under arbetet med vägplanen enligt bifogat 

avtal.  

Slutsats 

Det bifogade förslaget till genomförandeavtal bedöms svara väl mot Marks 

kommuns vilja och intentioner om Förbifart Skene så som frågan beretts och utifrån 

det beslut som Kommunfullmäktige fattat den 3 mars 2021.  



Sida 22(45) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-06-15   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Avtalet bedöms även på ett bra sätt beskriva parternas vilja och intentioner om ett 

fortsatt konstruktivt arbete i god samverkan under projektets löptid. 

Genom den stegvisa hanteringen av redan upprättade och kommande 

medfinansieringsavtal säkerställs en god transparens i kommande beslutsprocesser 

och att det kommer att finnas flera tillfällen där projektets innehåll och kostnader 

kan avvägas och tas ställning till. Vid varje sådant tillfälle ges möjlighet att besluta 

om projektets fortsättning.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 11 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 108. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 76 där följande 

föreslås:  

Kommunfullmäktige ställer sig bakom förslaget till genomförandeavtal gällande 

förbifart Skene.  

Kommunstyrelsen ges rätt att teckna detta genomförandeavtal. 

Utgiften för att ta fram vägplan aktiveras och kostnadsförs över 25 år, budget för 

att möta kostnaden hanteras i budgetprocessen för 2024–2027. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Ulf Dahlberg (S), Lena Ferm Hansson (C), Glenn Glansin (SD), Maria Aronsson Dahl 

(L), Tomas Ekberg (M), Tomas Johansson (M) och Pär-Erik Johansson (M) yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Arthur Thiry (V) och Lo Göthberg Larsson (MP) yrkar avslag på kommunstyrelsens 

förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Arthur Thirys (V) och Lo 

Göthberg Larssons (M) förslag och finner att kommunfullmäktige antar 

kommunstyrelsens förslag. 

Reservation  

Karin Jageby (V), Arthur Thiry (V), Beatrix Wiberg (V), Madeleine Nilsson (V) och Lo 

Göthberg Larsson (MP) reserverar sig mot beslutet. 
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Protokollsanteckning från Karin Jageby (V), Arthur Thiry (V), Beatrix Wiberg (V) och 

Madeleine Nilsson (V): 

Staten ska betala ”Förbifart Skene” Vänsterpartiet håller med om att 

trafiksituationen i Skene och Kinna måste förbättras. Men vi anser att det är staten 

som ska finansiera en “förbifart Skene”, då kommunala medel behövs till så mycket 

annat. Redan nu ser vi hur det fattas medel till våra egna investeringar. Viktiga 

projekt avbryts/skjuts på framtid på obestämd tid inom VA-verksamheten och det 

skattefinansierade området. Resurser fattas för iordningställande av industrimark, 

renoveringsbehov av bland annat Kinnahallen, stängsling av järnvägssträckor för 

skyddet av fotgängare. Civilförsvars- och den utökade beredskapsuppdraget, 

miljösanering, skötsel av grönytor, målning av övergångsställen är bara några 

exempel där våra skattemedel behövs redan idag. Listan kan göras ännu längre. 

Hur ska vi förbättra arbetssituationen och löner för våra anställda? Marks kommuns 

personal har lägre löner än kringliggande kommuner inom de flesta kategorier. Vi 

har felavlönade inom flera verksamheter. Trots tidigare satsningar ökar felavlöning i 

stället för att minska. Männen drar fortfarande ifrån! Den absolut tidigaste 

prognosen för ett färdigställande av en förbifart är 2033. Vad är planen för 

nuvarande sträckning som kommunen kommer överta ansvaret för? Vänsterpartiet 

reserverar mot att det ska satsas en enda krona av våra kommunala skattemedel 

på en väg- och brolösning som till 100% är statens ansvar. Vi behöver varenda en 

av dessa kommunala skattekronor till vår kommunala verksamhet, för att vi ska 

kunna täcka våra välfärdsbehov! För 20-25 miljoner om året i 25 år kan det göras 

mycket. Det är vad förbifart Skene skulle kosta kommunens medlemmar. Givetvis 

kräver vi att staten ska betala hela förbifarten samt tar sitt ansvar och löser dagens 

bekymmer med nuvarande sträckning.  

Beslut skickas till 

Trafikverket  

___________________ 
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§ 108/2023   Dnr: KS 2022–256 

Revidering av reglemente för bygg- och miljönämnden 

avseende namnsättning  

Kommunfullmäktiges beslut 

Reglementet för bygg- och miljönämnden kompletteras i 3 § med att bygg- och 

miljönämnden även ansvarar för namnsättning av gator, parker, torg och liknande 

samt kommunala byggnader och anläggningar. 

Ansvarig nämnd fattar beslut om riktlinje för namnsättning. 

Ärendet 

Ansvarsförhållanden och principer bakom namnsättning i kommunen behöver 

förtydligas. Fullmäktige fattar beslut om fördelningen av kommunens uppgifter och 

vad varje nämnd ansvarar för genom att ange det i reglemente för respektive 

nämnd. Det är sedan ansvarig nämnd som hanterar riktlinje för namnsättning i 

Marks kommun. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 20 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 110.  

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 78 där följande 

föreslås: 

Reglementet för bygg- och miljönämnden kompletteras i 3 § med att bygg- och 

miljönämnden även ansvarar för namnsättning av gator, parker, torg och liknande 

samt kommunala byggnader och anläggningar. 

Ansvarig nämnd fattar beslut om riktlinje för namnsättning. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

  

Beslut skickas slutligt till 

Bygg- och miljönämnden  

Övriga nämnder och bolag i kommunen  

___________________ 
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§ 109/2023   Dnr: KS 2023–159 

Översyn av program för uppföljning och insyn av verksamheter 

som utförs av privata utförare 

Kommunfullmäktiges beslut 

Program för uppföljning och insyn av verksamheter som utförs av privata utförare 

antas enligt upprättat förslag och ersätter det program som gällt för föregående 

mandatperiod. 

Ärendet 

Kommunen får enligt kommunallagen lämna över skötseln av kommunala 

angelägenheter till privata utförare. Kommunen är då fortfarande ansvarig 

gentemot medborgarna för dessa verksamheter på samma sätt som för 

verksamheter som bedrivs i egen regi. För att stärka styrningen och strukturen ska 

kommunfullmäktige enligt kommunallagen för varje mandatperiod anta ett program 

med mål och riktlinjer för sådana kommunala angelägenheter som utförs av privata 

utförare. I programmet ska det också anges hur fullmäktiges mål och riktlinjer ska 

följas upp och hur allmänhetens insyn ska tillgodoses. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 20 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 112.  

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 80, där följande 

föreslås: 

Program för uppföljning och insyn av verksamheter som utförs av privata utförare 

antas enligt upprättat förslag och ersätter det program som gällt för föregående 

mandatperiod. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 

Samtliga nämnder och bolag i kommunen 

___________________ 
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§ 110/2023   Dnr: KS 2023–198 

Redovisning av obesvarade motioner 

Kommunfullmäktiges beslut  

Förteckning över obesvarade motioner godkänns. 

Ärendet 

Enligt 33 § i arbetsordningen för kommunfullmäktige ska kommunstyrelsen två 

gånger varje år redovisa de motioner som kommunfullmäktige inte har fattat beslut 

om inom ett år från det att motionen väcktes. Redovisningen ska göras på 

kommunfullmäktiges ordinarie sammanträden i juni och december. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 113. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 83, där följande 

föreslås: 

Förteckning över obesvarade motioner godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 

-  

___________________ 
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§ 111/2023   Dnr: KS 2023–199 

Redovisning av nämndernas beslutade medborgarförslag 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens och berörda nämnders förteckningar över beslutade 

medborgarförslag godkänns.  

Ärendet 

Kommunallagen 6 kap. 34 § anger att ett ärende som väckts genom 

medborgarförslag ska om möjligt handläggas så att kan avgöras inom ett år från 

det att det väcktes i fullmäktige. En nämnd som handlägger sådana ärenden ska 

minst en gång om året informera fullmäktige om de beslut som fattats i ärendena.  

Kommunfullmäktige får denna information i juni samt december varje år. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 114.  

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 84, där följande 

föreslås: 

Berörda nämnders förteckningar över beslutade medborgarförslag godkänns.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att även kommunstyrelsens förteckning över beslutade 

medborgarförslag godkänns. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

med ordförandens tilläggsförslag, och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 

-  

___________________ 

 

 

  



Sida 28(45) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-06-15   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 112/2023   Dnr: KS 2023–200 

Redovisning av nämndernas obesvarade medborgarförslag 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens och berörda nämnders förteckningar över obesvarade 

medborgarförslag som är äldre än ett år gamla godkänns.  

Ärendet 

Kommunallagen 6 kap. 34 § anger att ett ärende som väckts genom 

medborgarförslag ska om möjligt handläggas så att kan avgöras inom ett år från 

det att det väcktes i fullmäktige. En nämnd som handlägger sådana ärenden ska 

minst en gång om året informera fullmäktige om de beslut som fattats i ärendena. 

Nämnden ska även informera om de ärenden som inte avgjorts inom den tid som 

anges i första stycket. Kommunfullmäktige får denna information i juni samt 

december varje år. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 115. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 85, där följande 

föreslås: 

Berörda nämnders förteckningar över obesvarade medborgarförslag som är äldre 

än ett år gamla godkänns.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att även kommunstyrelsens förteckning över obesvarade 

medborgarförslag som är äldre än ett år gamla godkänns. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

med ordförandens tilläggsförslag, och finner att så sker.  

Beslut skickas till 

-  

___________________ 
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§ 113/2023   Dnr: KS 2023-77 

Sammanträdesplan 2024 för kommunstyrelsens arbetsutskott, 

kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att sammanträdesplan 2024 för kommunfullmäktige 

antas.  

Ärendet 

Förslag till sammanträdesplan 2024 för kommunstyrelsens arbetsutskott, 

kommunstyrelsen och kommunfullmäktige har upprättats. Sammanträdestiderna 

ska antas av kommunstyrelsen respektive kommunfullmäktige.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 116 

och den 17 maj 2023, § 130. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 86, där följande 

föreslås: 

Kommunfullmäktige beslutar att sammanträdesplan 2024 för kommunfullmäktige 

antas.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Samtliga nämnder och styrelser 

____________________ 
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§ 114/2023   Dnr: KS 2023–249 

Översyn valdistrikt inför valet 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Antal valdistrikt i kommunen föreslås bli 22 stycken till EU-valet 2024. 

• Sätila valdistrikt delas i två: Sätila V och Sätila Ö samtidigt görs en mindre 

gränsjustering mot Hyssna valdistrikt. 

• Hyssna valdistrikt: förändrad gränsdragning mot Sätila. 

• Fotskäl-Tostared-Björketorp valdistrikt: ny gränsdragning mot Hajom 

• Berghem-Hajom valdistrikt: ändras gräns mot Fotskäl. 

• Horred-Öxnevalla-Istorp valdistrikt delas i två: Horred-Öxnevalla och 

Horred-Istorp, samt ändrad gräns mot Björketorp. 

• Skene-Assberg valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Skene-Haby: ett nytt valdistrikt. 

• Skene-Sandvallsäng valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Skene-Hedbo valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Kinna-Kinnaström-Rydal: får en delvis ny gräns. 

• Kinna-Marieberg-Kinnahult: får en delvis ny gräns. 

Ärendet 

Inför varje val till riksdag, kommun- och regionfullmäktige ska valdistrikten ses 

över. Valdistrikten kan också ses över inför val till Europaparlamentet. Det är 

Länsstyrelsen som fattar beslut efter förslag från kommunfullmäktige. 

Utvärdering av valet 2022 visade att det var betungande att räkna röster i de 

valdistrikt som hade närmare 2000 röstberättigade. Detta berodde dels på just 

mängden röster, dels på att antalet förtidsröster ökat. Förtidsröster får läggas i 

urnan först när vallokalen stängt och det medför att själva räkningen startar sent. 

Synpunkter på vilket valdistrikt man tillhör hade efter 2018 års val inkommit till 

kommunen. Dessa synpunkter ingick inte i utredningen när valdistrikten inför valet 

2022 reviderades. Samma synpunkter har åter inkommit i augusti 2022. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 maj 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 17 maj 2023, § 129.  

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 87, där följande 

föreslås: 

Under förutsättning att valnämnden beslutar enligt delegationsbeslut VN 2022-28-7 

gällande översyn av valdistrikt inför valet 2024, föreslås att 

• Antal valdistrikt i kommunen föreslås bli 22 stycken till EU-valet 2024. 
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• Sätila valdistrikt delas i två: Sätila V och Sätila Ö samtidigt görs en mindre 

gränsjustering mot Hyssna valdistrikt. 

• Hyssna valdistrikt: förändrad gränsdragning mot Sätila. 

• Fotskäl-Tostared-Björketorp valdistrikt: ny gränsdragning mot Hajom 

• Berghem-Hajom valdistrikt: ändras gräns mot Fotskäl. 

• Horred-Öxnevalla-Istorp valdistrikt delas i två: Horred-Öxnevalla och 

Horred-Istorp, samt ändrad gräns mot Björketorp. 

• Skene-Assberg valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Skene-Haby: ett nytt valdistrikt. 

• Skene-Sandvallsäng valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Skene-Hedbo valdistrikt: får en delvis ny gräns. 

• Kinna-Kinnaström-Rydal: får en delvis ny gräns. 

• Kinna-Marieberg-Kinnahult: får en delvis ny gräns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 

Valnämnden 

___________________ 
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§ 115/2023   Dnr: KS 2023-295 

Val av revisor till Sjuhärads samordningsförbund 

Kommunfullmäktiges beslut 

Bo-Lennart Bäcklund utses till revisor för Sjuhärads kommunalförbund. 

Ärendet 

Förbundsordningen för Sjuhärads samordningsförbund anger att kommunerna och 

Västra Götalandsregionen utser en gemensam revisor. Västra Götalandsregionen 

har utsett en revisor för Sjuhärad, vilket framgår av regionfullmäktiges protokoll 

den 14 februari 2023, § 48.  

Mot bakgrund av regionfullmäktiges beslut har Sjuhärads samordningsförbund, i e-

post daterat den 10 maj 2023, föreslagit att kommunerna beslutar om val av 

samma kandidat som Västra Götalandsregionen. I praktiken innebär detta ett 

omval av befintlig revisor.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att Bo-Lennart Bäcklund utses till revisor för Sjuhärads 

samordningsförbund. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta ordförandens förslag, och 

finner att så sker. 

Beslut skickas till 

Sjuhärads samordningsförbund, kansli@sjusam.se  

___________________ 
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§ 116/2023   Dnr: KS 2023–247 

Budget 2023 för kommunkoncernen efter revidering av 

respektive bolagsstyrelse 

Kommunfullmäktiges beslut  

Budget 2023 för bolagen i Spinnerskankoncernen och för kommunkoncernen 

godkänns. 

Ärendet 

I syfte att förenkla uppföljningsprocessen för Spinnerskan och dess dotterbolag ges 

bolagen möjlighet att revidera sina ursprungliga budgetar inför det aktuella 

budgetåret. Kommunfullmäktige godkänner reviderade budgetar i samband med 

aprilrapporten. Avkastnings- och soliditetskrav som fullmäktige fastställt måste 

tillgodoses även i de reviderade budgetarna. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 26 april 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 122. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 91, där följande 

föreslås: 

Budget 2023 för bolagen i Spinnerskankoncernen och för kommunkoncernen 

godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 

Spinnerskan i Mark AB 

Marks Bostads AB 

Marks Energi AB 

Marks Fastighets AB 

___________________ 
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§ 117/2023   Dnr: KS 2023-28 

Aprilrapport 2023 Marks kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

Omsorgsnämndens driftsbudget 2023 utökas med 2,3 mnkr samtidigt som 

budgeterat utjämningsbidrag ökas med motsvarande. 

Barn- och utbildningsnämndens ram utökas med 1,3 mnkr för tillkommande 

lokalkostnader för Örbyskolan och nya skolan i Skene. Utökningen finansieras 

genom ram för lokalkostnader.  

Kultur- och fritidsnämnden tillåts gå med underskott år 2023 avseende badhuset 

Kaskad med upp till 2,5 mnkr.  

Budgetposten kompensation till köpande nämnder på 10,1 mnkr fördelas enligt 

följande: 

Barn- och utbildningsnämnden 6,9 mnkr 

Kommunstyrelsen 0,1 mnkr 

Kultur- och fritidsnämnden 0,7 mnkr 

Omsorgsnämnden 1,5 mnkr 

Socialnämnden 0,7 mnkr 

Teknik- och servicenämnden 0,2 mnkr 

Teknik- och servicenämnden tillåts tilläggsdebitera ovanstående nämnder med 

motsvarande belopp.  

Med anledning av den ekonomiska prognosen för 2023 i aprilrapporten uppmanas 

samtliga nämnder till allmän återhållsamhet och till att göra åtgärder för att 

förbättra kommunens ekonomiska resultat. Barn- och utbildningsnämnden, 

Kommunstyrelsen, Omsorgsnämnden och Socialnämnden uppmanas särskilt att 

förbättra sin ekonomiska prognos med motsvarande 1 procent av sina prognoser i 

aprilrapporten. Teknik- och servicenämnden uppmanas att förbättra prognosen 

motsvarande 1 procent av bruttokostnaderna (4 mnkr) för sin skattefinansierade 

verksamhet. Åtgärder med lägst påverkan för kommuninvånarna prioriteras i först 

hand. 

Teknik- och servicenämndens prognoser för VA-verksamheten samt investerings-

projekten noteras. Nämnden uppmanas att precis som för den skattefinansierade 

verksamheten göra åtgärder inom taxefinansierad verksamhet samt årets 

investeringsbudget för att i möjligaste mån motverka inflationstrycket nämnden 

upplever. 

Aprilrapport 2023 för Marks kommun godkänns. 
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Ärendet 

Aprilrapporten är kommunstyrelsens rapport till kommunfullmäktige om 

kommunens ekonomi och verksamhet under första tertialet 2023 samt en prognos 

för hela året. Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till aprilrapport 

2023 för Marks kommun. 

År 2023 präglas av den rådande ekonomiska situationen. Kommunen drabbas av 

kostnadsökningar på varor och tjänster, likt övriga delar av samhället, men 

dessutom har kommuner år 2023 en kraftig kostnadsökning för pensioner. Detta 

dels på grund av nytt avtal, dels på grund av inflationen. Intäkter från skatter och 

utjämning ökar mellan 2022 och 2023, dock är kostnadsökningarna högre vilket 

innebär att kommunen måste vidta åtgärder för att ha en ekonomi i balans. 

Prognosen för 2023 är ett minusresultat på 14,1 mnkr, vilket är 31,7 mnkr lägre än 

det budgeterade resultatet på 17,6 mnkr. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 17 maj 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har fått information i ärendet den 10 maj 2023,  

§ 124, samt den 17 maj 2023, § 134.  

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 93, där följande 

föreslås: 

Omsorgsnämndens driftsbudget 2023 utökas med 2,3 mnkr samtidigt som 

budgeterat utjämningsbidrag ökas med motsvarande. 

Barn- och utbildningsnämndens ram utökas med 1,3 mnkr för tillkommande 

lokalkostnader för Örbyskolan och nya skolan i Skene. Utökningen finansieras 

genom ram för lokalkostnader.  

Kultur- och fritidsnämnden tillåts gå med underskott år 2023 avseende badhuset 

Kaskad med upp till 2,5 mnkr.  

Budgetposten kompensation till köpande nämnder på 10,1 mnkr fördelas enligt 

följande: 

Barn- och utbildningsnämnden 6,9 mnkr 

Kommunstyrelsen 0,1 mnkr 

Kultur- och fritidsnämnden 0,7 mnkr 

Omsorgsnämnden 1,5 mnkr 

Socialnämnden 0,7 mnkr 

Teknik- och servicenämnden 0,2 mnkr 

Teknik- och servicenämnden tillåts tilläggsdebitera ovanstående nämnder med 

motsvarande belopp.  
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Med anledning av den ekonomiska prognosen för 2023 i aprilrapporten uppmanas 

samtliga nämnder till allmän återhållsamhet och till att göra åtgärder för att 

förbättra kommunens ekonomiska resultat. Barn- och utbildningsnämnden, 

Kommunstyrelsen, Omsorgsnämnden och Socialnämnden uppmanas särskilt att 

förbättra sin ekonomiska prognos med motsvarande 1 procent av sina prognoser i 

aprilrapporten. Teknik- och servicenämnden uppmanas att förbättra prognosen 

motsvarande 1 procent av bruttokostnaderna (4 mnkr) för sin skattefinansierade 

verksamhet. Åtgärder med lägst påverkan för kommuninvånarna prioriteras i först 

hand. 

Teknik- och servicenämndens prognoser för VA-verksamheten samt investerings-

projekten noteras. Nämnden uppmanas att precis som för den skattefinansierade 

verksamheten göra åtgärder inom taxefinansierad verksamhet samt årets 

investeringsbudget för att i möjligaste mån motverka inflationstrycket nämnden 

upplever. 

Aprilrapport 2023 för Marks kommun godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Ulf Dahlberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 

Samtliga nämnder och bolag 

___________________ 
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§ 118/2023     

Budgetdebatt 

 

Dagens sammanträde  

Budgetdebatten inleds med anföranden av representanter från de olika 

partigrupperingarna och partierna som presenterar sina budgetförslag. Därefter 

debatterar kommunfullmäktige följande områden:  

- Barn- och utbildningsnämndens verksamhetsområde  

- Bygg- och miljönämndens verksamhetsområde  

- Kultur- och fritidsnämndens verksamhetsområde  

- Omsorgsnämndens verksamhetsområde  

- Socialnämndens verksamhetsområde  

- Teknik- och servicenämndens verksamhetsområde  

- Valnämndens verksamhetsområde  

 

Ulf Dahlberg (S) informerar om att den del i Bästa Marks budgetförslag som avser 

internbank är stryks från förslaget. 

 

Ärendet diskuteras. 

___________________ 
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§ 119/2023   Dnr: KS 2022–536 

Taxor och avgifter 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

Avgift för schaktning på allmän plats fastställs enligt upprättat förslag. 

Avgift för trafikanordningsplan fastställs enligt upprättat förslag. 

Taxa för torgplatser fastställs enligt upprättat förslag. 

Taxor och avgifter avseende kultur- och fritidsområdet fastställs enligt upprättat 

förslag. 

Plan- och bygglovstaxan fastställs enligt upprättat förslag. 

Renhållningstaxan fastställs enligt upprättat förslag. 

Vatten- och avloppstaxa fastställs enligt upprättat förslag. 

Samtliga taxor i dokument och bilagor gäller från och med 1:e januari 2024. 

Kommundirektören får i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med en 

fördjupad analys av vatten- och avloppstaxa samt avgiften för kommunal 

laddinfrastruktur. 

Reservation  

Ledamöternas reservation finns under beslutsgång. 

Ärendet 

I arbetet med budgeten ingår för nämnderna att vid behov ge förslag till nya taxor 

och avgifter inom sina verksamhetsområden. De flesta taxor och avgifter följer ett 

prisindex vilket innebär att en avgift kan öka eller minska trots att någon förändring 

inte fastställts. I förslag till beslut redovisas vilka taxor som föreslås förändras från 

och med 2024. I dokumentet ”Taxor och avgifter 2024” med tillhörande bilagor 

redovisas nämndernas inlämnade förslag till nya taxor tillsammans med ett 

sammandrag över nämndernas samtliga taxor, även de som föreslås vara 

oförändrade. Därutöver redovisas en sammanställning av nämndernas taxeintäkter. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 2 maj 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 121. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 90, där följande 

föreslås: 

Avgift för schaktning på allmän plats fastställs enligt upprättat förslag. 

Avgift för trafikanordningsplan fastställs enligt upprättat förslag. 

Taxa för torgplatser fastställs enligt upprättat förslag. 
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Taxor och avgifter avseende kultur- och fritidsområdet fastställs enligt upprättat 

förslag. 

Plan- och bygglovstaxan fastställs enligt upprättat förslag. 

Renhållningstaxan fastställs enligt upprättat förslag. 

Vatten- och avloppstaxa fastställs enligt upprättat förslag. 

Samtliga taxor i dokument och bilagor gäller från och med 1 januari 2024. 

Kommundirektören får i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med en 

fördjupad analys av vatten- och avloppstaxa samt avgiften för kommunal 

laddinfrastruktur. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet om Taxor och avgifter 2024. 

Dagens sammanträde 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lars-Inge Andersson (KD) föreslår som ett tillägg till kommunstyrelsens förslag att 

boende och externa gäster ska betala samma bruttobelopp för samma service. 

Beslutsgång 

Ordföranden sammanfattar diskussionen. 

 

Beslutsgång 1 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, 

och finner att så sker. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta Lars-Inge Anderssons (KD) 

tilläggsförslag, och finner att det avslås. 

 

Omröstning begärs och verkställs.  

Med 24 röster emot och 24 röster för avslås Lars-Inge Anderssons (KD) 

tilläggsförslag, genom ordförandens utslagsröst. 

2 ledamöter röstade inte.  

Omröstningslista finns i början av protokollet. 

Reservation 

Glenn Glansin (SD), Tomas Johansson (M), Elise Benjaminsson (M), Sara Lindwall 

(SD), Carl Ljungström (M), Hampus Lepp (M), Magnus Lilliecrona (M), Lucas 

Lindvall (SD), Siv Scarborough (SD), Tomas Ekberg (M), Yvonne Kindström (SD), 

Rolf Skarin (M), Anders Lilliestam (M), Bo Kindström (SD), Roger Lundstedt (SD), 
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Lars-Inge Andersson (KD), Martin Andersson (KD), Peter Branshøj (M), Ailen 

Andersson (KD), Peter Flink (SD), Pär-Erik Johansson (M) och Thomas Gunnarsson 

(SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Beslut skickas till 

Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 

Samtliga nämnder och styrelser 

___________________ 
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§ 120/2023   Dnr: KS 2022–536 

Budget 2024–2027 för Marks kommun och utdebitering 2024  

Kommunfullmäktiges beslut 

Utdebiteringen av den allmänna kommunalskatten för kommunen som ingår i 

preliminär skatt för inkomst under 2024 fastställs till oförändrat 21,51%. 

Budget 2024-2025 med plan för 2026-2027 för Marks kommun fastställs enligt 

Bästa Marks förslag, med följande tillägg: 

Kommunfullmäktiges budgeterad utökas med 0,2 mnkr för 2024, innebärande totalt 

6,4 mnkr 2024, 6,5 mnkr 2025 och 6,6 mnkr 2027 vilket tas på resultatet. 

100.000 kr tillförs kultur- och fritidsnämnden för satsning på Läslust, utifrån förslag 

i Moderaternas och Sverigedemokraternas budgetförslag. 

Reservation  

Ledamöternas reservationer finns under beslutsgång. 

Ärendet 

Budgeten är det övergripande dokument som anger kommunfullmäktiges inriktning 

och viktigaste prioriteringar. Marks kommun arbetar med en fyraårig budget-

planering där fokus ligger på långsiktig hållbarhet. 

Kommunfullmäktige beslutar årligen om skattesats i samband med budget. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 2 maj 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 maj 2023, § 129. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 maj 2023, § 89, där följande 

föreslås: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta enligt Bästa Marks 

budgetförslag, se bilaga 1. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet om budget 2024–2027 och  

utdebitering 2024 för Marks kommun. 

Dagens sammanträde 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut  

Lena Ferm Hansson (C) yrkar bifall till Bästa Marks budget, med en oförändrad 

skattesats om 21,51%. 
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Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande tillägg till Bästa Marks budgetförslag: 

Kommunfullmäktiges budgeterad utökas med 0,2 mnkr för 2024, innebärande totalt 

6,4 mnkr 2024, 6,5 mnkr 2025 och 6,6 2027 vilket tas på resultatet. 

100.000 kr tillförs kultur- och fritidsnämnden för satsning på Läslust, utifrån förslag 

i Moderaternas och Sverigedemokraternas budgetförslag. 

Ulf Dahlberg (S), Tuula Vähäniemi (S), Maria Aronsson Dahl (L), Peter Landgren 

(S), Håkan Andersson (S), Birgitta Andersson (S), Karin Jageby (V), Arthur Thiry 

(V), Johan Tengros (V) och Beatrix Wiberg (V) yrkar bifall till Bästa Marks 

budgetförslag, med Lena Ferm Hanssons (C) två tilläggsförslag. 

Lo Göthberg Larsson (MP) yrkar bifall till Bästa Marks budgetförslag, med tilläggs- 

och förändringsyrkanden i budgetförslaget från Miljöpartiet samt oförändrad 

skattesats och Lena Ferm Hanssons (C) två tilläggsförslag. 

Sara Lindwall (SD), Tomas Ekberg (M), Tomas Johansson (M), Pär-Erik Johansson 

(M), Elise Benjaminsson (M), Rolf Skarin (M), Magnus Lilliecrona (M), Peter 

Branshøj (M), Hampus Lepp (M), Carl Ljungström (M) och Anders Lilliestam (M) 

yrkar bifall till budgetförslag från Moderaterna och Sverigedemokraterna. 

Yvonne Kindström (SD) yrkar bifall till budgetförslag från Moderaterna och 

Sverigedemokraterna och oförändrad skattesats. 

Lars-Inge Andersson (KD) yrkar bifall till budgetförslag från Kristdemokraterna 

samt sänkning av skattesats till 21,21%. 

Beslutsgång 

Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns två förslag till 

beslut om skattesats, Lars-Inge Anderssons (KD) förslag om sänkning av skattesats 

till 21,21% och förslag om oförändrad skattesats om 21,51%. 

Beslutsgång 1 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige antar 

förslag om oförändrad skattesats om 21,51%. 

Omröstning begärs och verkställs. 

Med 3 röster emot och 47 röster för avslås Lars-Inge Anderssons (KD) förslag. 

Omröstningslista finns i början av protokollet. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden sammanfattar och konstaterar att det finns fyra förslag till budget 

2024-2027 för Marks kommun:  

Bästa Marks budgetförslag med tilläggsförslag från Lena Ferm Hansson (C),  
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Bästa Marks budgetförslag med tilläggsförslag från Lena Ferm Hansson (C) samt 

tilläggs- och förändringsyrkanden i budgetförslaget från Miljöpartiet,  

Budgetförslag från Moderaterna och Sverigedemokraterna och  

Budgetförslag från Kristdemokraterna. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige 

beslutar enligt Bästa Marks förslag, med tilläggsförslagen från Lena Ferm Hansson 

(C). 

Omröstning begärs och verkställs. 

Beslutsgång 3 

Ordföranden konstaterar att det finns ett huvudförslag och tre möjliga motförslag. 

Ordföranden ställer motförslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige 

utser budgetförslag från Moderaterna och Sverigedemokraterna som motförslag till 

huvudförslaget. 

Beslutsgång 4 

Ordföranden ställer Bästa Marks budgetförslag mot Moderaternas och 

Sverigedemokraternas budgetförslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt Bästa Marks förslag, med tilläggsförslagen från Lena Ferm Hansson (C). 

Omröstning begärs och verkställs. 

Med 20 röster emot och 27 röster för antas Bästa Marks förslag, med tilläggsförslag 

från Lena Ferm Hansson (C). 

3 ledamöter röstade inte.  

Omröstningslista finns i början av protokollet. 

Reservation 

Tomas Ekberg (M), Tomas Johansson (M), Pär-Erik Johansson (M), Elise 

Benjaminsson (M), Rolf Skarin (M), Magnus Lilliecrona (M), Peter Branshøj (M), 

Glenn Glansin (SD), Sara Lindwall (SD), Mikael Ljunggren (SD), Roger Lundstedt 

(SD), Bo Kindström (SD), Peter Flink (SD), Yvonne Kindström (SD), Siv 

Scarborough (SD), Hampus Lepp (M), Carl Ljungström (M), Anders Lilliestam (M), 

Lucas Lindvall (SD) och Thomas Gunnarsson (SD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Moderaternas och Sverigedemokraternas budgetförslag. 

Protokollsanteckning från Karin Jageby (V), Arthur Thiry (V), Beatrix Wiberg (V) och 

Johan Tengros (V): 

Bästa Barnkommun 
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Vi behöver fortsätta det förebyggande arbetet med att främja barns och ungdomars 

möjligheter till en bra uppväxt. Särskilda satsningar behövs för dem som har sämre 

förutsättningar.  

Vi måste även utveckla demokratin, så att den också omfattar barn och unga. Vi 

ska lyssna på dem och ta vara på deras idérikedom och energi i skola, förenings- 

och fritidsverksamhet.  Det är dags att ta fram en plan för verksamheten och 

påbörja arbetet med ett reglemente.  

Vi behöver förstärka arbete mot segregation inom ramen för Bästa Barnkommun 

De allra flesta av våra barn och ungdomar deltar inte särskilt aktiv i någon 

föreningsverksamhet. Vi behöver därför ett utökat och mer varierat utbud som 

lockar fler barn och ungdomar.  Kultur- och fritidsnämnden behöver medel för 

detta. 

När vi talar om stöd till våra föreningar behöver vi höja stödet till Kvinnojouren. 

Kan Borås kommun på egen hand höja sitt stöd till Kvinnojouren behöver vi utreda 

detta så snart som möjligt. 

Vi behöver satsa på ökad simkunnighet och avsätta resurser till detta. 

Kultur 

Det är kommunens ansvar att ha en rik och väl fungerande kulturverksamhet som 

kan vara alla invånare till gagn.  

Kulturverksamheten behöver en budget utan återkommande nedskärningar. Vi vill 

ha ökade resurser till biblioteken, för att behålla en viktig kompetens i form av 

välutbildade bibliotekarier, öka öppettider och service till medborgarna. Det behövs 

mer resurser för att utveckla kulturskolan.  

Omsorgsfrågor 

Äldre ska kunna träffas och äta lunch till självkostnadspris. Detta har länge varit 

Vänsterpartiets förslag.   

Omsorgstagare inom funktionsstöd ska återigen kunna åka på semesterresor med 

stöd och service av personalen. Frågan måste utredas. Uppdraget har redan getts 

för ett utökat utbud och verklig valfrihet inom daglig verksamhet. Det behöver 

utvärderas. 

Utveckling och underhåll av kommunens fastigheter, byggnader och vägar 

Många av kommunens byggnader har ett eftersatt underhåll. Vi vill att underhållet 

av kommunens byggnader sker ansvarsfullt och självklart med hänsyn till miljön. 

Åtgärder för att minska fossilberoende ska även i fortsättning utföras inom 

beståndet.  
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Eftersatt underhåll gäller tyvärr också det kommunala vägnätet. Vänsterpartiet vill 

därför avsätta en rejäl summa till förbättring under ett antal år. Kommunen 

behöver öka byggnadstakten både när det gäller bostäder och verksamhetslokaler.  

Vi är övertygade om att omprioriteringar kommer att bli nödvändiga. Både barn och 

personal behöver ändamålsenliga och fräscha lokaler, utformade efter dagens 

behov och inte utifrån de behov som fanns för 40 år sedan!  

Befolkningsprognoserna är osäkra. För Vänsterpartiet är kvalitén på verksamheten 

som bedrivs avgörande och inte nödvändigtvis geografin.  

Marks kommun som arbetsgivare  

Marks kommuns personal har lägre löner än kringliggande kommuner inom de 

flesta kategorier.  Vi har felavlönade inom flera verksamheter. Istället för att 

minska ökar dessa dessutom till antal. Vi behöver avsätta mer pengar än vad som 

idag avsätts efter avtalsförhandlingar. 

Vidare har Vänsterpartiet under lång tid drivit frågan om kortare arbetsdag. Vi vill 

uppnå detta genom stegvis minskning av veckoarbetstiden med bibehållen lön  – 

detta är en viktig del i arbetet med att bli en attraktiv arbetsgivare. Vi vill börja 

inom kommunals avtalsområde.  

Bästa Företagskommun 

Företagandet i kommuner är starkt kopplat till en väl fungerande kommunal välfärd 

där också kultur- och fritidsfrågor har en framträdande plats. Det visar forskningen. 

Detta torde också gälla Marks kommun. Vi behöver arbete aktivt för att öka antalet 

sysselsatta som både arbetar och bor i kommunen. Det är en hållbarhetsfråga både 

för den fysiska miljön och för välbefinnandet. 

Industrimarken i kommunens närvarande ägo ska bereddas med nödvändig 

infrastruktur. Dessa investeringar ska finnas med i budget och investeringsplan 

samt vara tidsatta. Det gäller såväl Horred som Skeneskog.  Industrimarken i 

Horred prioriteras då möjlighet till miljövänliga järnvägstransporter kan utvecklas 

på grund av närheten till Viskadalsbanan. 

Staten ska betala ”Förbifart Skene” 

Vi anser att det är staten som ska finansiera en “förbifart Skene”.  Särskilt om 

satsningen på en batterifabrik i Lockaryd blir av. 

Beslut skickas slutligt till 

Nämnder, styrelser och valda revisorer 

___________________ 

 


